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Slovo starosty

Mikulášská výprava roku 2018 zavítala i na hlohovecký obecní úřad. Foto archiv redakce

Vážení spoluobčané, milí Lohovčani.
Jak říká klasik, čas letí jako střelený jelen 

a za námi je nejenom skoro celý letošní pod-
zim, ale i samotný rok 2018. Byl to rok horký 
a suchý, že vody je ještě teď ve studni těžko 
pohledat. Byl to rok bohatý na události, z nichž 
nejvýraznější  je výročí  100 let od založení 
Československé republiky a jehož upomín-
kou v naší obci se stalo vysazení Lípy republi-
ky v čele ulice Ke kostelu. Byl to rok, za kterým 
je vidět spousta vykonané práce, která zase 
o krůček změnila k lepšímu tvář naší obce.  
Z hlavní ulice zmizely dráty a sloupy elektric-
kého vedení a zůstaly jen elegantní pouliční 
lampy, nové chodníky a aktuálně i dokonče-
ná výsadba zeleně. Kulturní dům dostal nový 
elegantní kabát a přístavbu, do které se vle-
ze vše potřebné pro konání kulturních akcí 
a není třeba provádět pravidelné stěhování  
vybavení, tak jako tomu bylo doposud.  Rok 
2018 nám přinesl ale také změny ve vedení 
obce,  v říjnu se konaly volby do zastupitel-
stev obcí  a zasloužilé a zkušené matadory 
vystřídala nová krev. Dosavadní starostka 
obce RNDr. Marie Michalicová, která byla 
starostkou naší obce krásných 20 let a mís-
tostarosta obce JUDr. Pavel Kašník, který tuto 
pozici vykonával po 11 let, se rozhodli ve vol-
bách do zastupitelstva obce již nekandidovat 
a předali pomyslné žezlo svým nástupcům. 
Je třeba jim poděkovat za spoustu práce, 
kterou pro naši obec vykonali a která se stala 
součástí jejich života po dlouhý čas. A byly 
to pro ně zejména roky trpělivosti, odříkání 
a opravdu tvrdé práce, která často nejde ani 
vidět. Opravdu palec hore. Laťka je posazena 
opravdu vysoko, což ale musí nové vedení  
brát jako výzvu a obrazně řečeno, nestahovat 
kalhoty před brodem. Nutno podotknout, že 
již v této chvíli, kdy píši svůj první úvodník do 
Našej dědiny, s lehkým úsměvem oceňuji li-
terární schopnosti obou svých předchůdkyň 
a doufám, že nebudu jejich předchozí prací 
zostuzen, přeci jenom jsem povoláním tech-
nik a humanitní vědy mi v době studií moc 
neříkaly.  Každopádně zpátky k věci, výsledky 
letošních komunálních voleb ustanovily 15 
zastupitelů, z nichž na ustavujícím zastupi-
telstvu vzešlo nové vedení obce, jehož čle-
nem jsem také já sám coby starosta a jako 
partneři jsou mi Ing. Miroslav Pipal v pozici 
místostarosty a dále Antonín Koryčánek, Ing. 
Jiří Vlk a MUDr. Marta Drobiličová jako radní. 
Starostou jsem se tak stal po 24 letech vlá-
dy dvou žen, paní Marie Michalicové a paní 

Jany Vlkové. Posledním starostou, který vedl 
Hlohovec, byl v roce 1994 pan Josef Vlašic 
a chci tímto říci, že je to pro mě výzva a přede-
vším velký závazek nejenom vůči voličům, ale 
i vůči naší obci jako takové. Přeci jen, historie 
si pamatuje mnohé a já si toto uvědomuji. 
Tím chci také naznačit, že hodlám vést obec 
zodpovědně a nepropadat krátkozrakým, ač-
koliv pro některé na první pohled zajímavým 
myšlenkám. Věřím, že tým, který jste si zvoli-
li, a který si také zvolil mne, mi bude silnou 
oporou v mé práci pro Hlohovec a zejména 
mi bude vytvářet zpětnou vazbu a konstruk-
tivní kritiku. A také platí to, co jsem již několi-
krát zdůraznil, navazuji na práci předchozího 
vedení a oceňuji postupné předávání zkuše-
ností a celé agendy, což je pro stabilitu naší 
obce dost zásadní věc. Ono zorientovat se 
v té změti zákonů, vyhlášek, směrnic, nařízení 
a všeho možného chce notnou dávku trpě-
livosti a odhodlání vydržet. Tady je potřeba 
zmínit, že velkou oporou je mi také tým za-
městnanců obecního úřadu. Bez referentek 
Jitky Lípové, Martiny Štěpánkové a účetní 
Jany Imrichové by to nefungovalo, moc si 
vážím jejich práce a ochoty. A velké uznání 
patří taky vedoucímu technické roty, panu 
Janu Vlkovi, protože jsem v něm našel par-
ťáka, který je vždy připraven pomoci tam, 
kde je to potřeba. Tedy doufám, že budeme 
společně dobrým týmem, který povede naši 
obec v dalších čtyřech letech a jak jsme avi-
zovali v předvolebním letáku, chceme krás-
nější Hlohovec, od Sadů až po Dolní konec. 
K tomu, a to doufám, přispějete i Vy občané, 

a to jak svými nápady, konstruktivní kriti-
kou, tak i rukou přiloženou k dílu. Jednou 
věcí, kterou tu v obci postrádám, je spolkový 
a komunitní život. Je to něco, co nemůže 
obec jako taková zajistit – nedá se to nikde 
koupit, naprojektovat, zorganizovat anebo si 
to odhlasovat na zastupitelstvu a lidem při-
kázat. Musí to plynout z lidí samotných a já 
doufám, že k tomu najdeme společnou ces-
tu. Budu se snažit dát lidem prostor a budu 
v tomto nápomocen. A oceňuju ty, kteří dělají 
Hlohovec krásnější již dnes.  První vlaštovkou 
by mohlo být první vánoční zpívání u obec-
ního vánočního stromu, které se bude konat 
v sobotu 22. prosince od 15 hodin. Je to akce, 
která se již v minulých letech konala a já v ní 
vidím potenciál a možnost příjemného před-
vánočního setkání. Přijďte si popovídat, oko-
štovat svařák či vánoční punč a zakousnout 
něco dobrého. A samozřejmě se nebráníme 
tomu, když sami přinesete něco na ochutnání. 

Je doba předvánoční a je vhodné se na 
chvíli zastavit, opustit každodenní stereotypy 
a stres a vnímat kouzlo přicházejících Vánoc 
a konce roku 2018. A taky se v klidu zamyslet 
a zhodnotit, co pro nás bude v tom dalším 
roce, roce 2019, důležité a čemu budeme 
věnovat naše úsilí a snahu. Já doufám, že se 
nám bude společně dařit a že naše kroky bu-
dou směrovat správným směrem.  Závěrem 
svého prvního úvodníku mi dovolte, abych 
nám všem popřál klidné prožití svátků vánoč-
ních a v novém roce 2019 mnoho osobních 
i pracovních úspěchů, zdraví a duševní poho-
dy.                   Ing. Jaroslav Hajda, starosta obce
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Slovo šéfredaktorky
Vážení čtenáři, milí spoluobčané,
dostává se Vám do ruky další číslo občasní-
ku Naša dědina, které Vám na svých strán-
kách přináší ohlédnutí za mnoha událostmi 
v naší obci za poslední čtvrtletí roku 2018. 
Je kronikou kulturních a společenských akcí, 
které probíhaly zejména ve znamení oslav 
100. výročí vzniku Československa. Popisuje 
projektový Den republiky v základní škole 
i zajímavosti z podzimního dění ve škole 
mateřské a informuje Vás také o zásadních 

změnách ve vedení naší obce, ke kterým 
došlo v měsíci říjnu po volbách do obecní-
ho zastupitelstva. Představuje Vám nového 
pana starostu Ing. Jaroslava Hajdu, zvolené-
ho právoplatnými voliči do čela naší obce 
a číslu nechybí ani vděčnost a poděkování. 
To vše patří k bilancování na konci roku či na 
konci jisté životní etapy, jak je tomu u paní 
starostky RNDr. Marie Michalicové, která se 
po dvaceti letech ve vedení obce rozloučila 
s místní komunální politikou. 

Vánoční ztišení přináší zamyšlení nad 
uplynulým rokem, do jehož konce zbývá už 
jen pár dní, a my, plni očekávání, už vyhlíží-
me rok nový. Přeji Vám, ať je rokem spoko-
jeným, plným hodnotných prožitků, splně-
ných přání a správných rozhodnutí. 

Vážení čtenáři, jménem celé redakce Vám 
v roce 2019 přeji hodně zdraví, štěstí, lásky 
a pohody v kruhu Vašich nejbližších a také 
mnoho osobních a pracovních úspěchů. 

Mgr. Hana Sítková, šéfredaktorka

Zastupitelstvo obce Hlohovec (dále jen „ZO“) na svém veřejném 
ustavujícím zasedání přijalo usnesení č.:

• 1 - ZO určilo ověřovateli zápisu paní Hanu Sítkovou a pana Karla 
Vlašice a zapisovatelkou paní Jitku Lípovou.

• 2 - ZO schválilo program ustavujícího zasedání ve zveřejněné po-
době.

• 3 - ZO schválilo zvolení jednoho místostarosty.
• 4 - ZO v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích určilo, že 

pro výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva v tomto 
volebním období dlouhodobě uvolněn.

• 5 - ZO schválilo způsob volby starosty, místostarosty a ostatních 
členů rady obce veřejným hlasováním. 

• 6 - ZO určilo, že hlasování o jednotlivých návrzích na funkce sta-
rosty, místostarosty a ostatních členů rady obce bude v pořadí, 
v jakém budou návrhy předkládány. 

• 7 - ZO zvolilo starostou obce pana Ing. Jaroslava Hajdu.
• 8 - ZO zvolilo místostarostou obce pana Ing. Miroslava Pipala.
• 9 - ZO zvolilo 1. členem rady obce paní MUDr. Martu Drobiličo-

vou.
• 10 - ZO nezvolilo 2. členem rady obce pana Zdeňka Garčice.
• 11 - ZO zvolilo 2. členem rady obce pana Ing. Jiřího Vlka.
• 12 - ZO zvolilo 3. členem rady obce pana Antonína Koryčánka.
• 13 - ZO zřídilo fi nanční výbor a kontrolní výbor. Oba výbory bu-

dou tříčlenné. 
• 14 - ZO zvolilo předsedu fi nančního výboru paní Mgr. Sylvu Vlaši-

covou.
• 15 - ZO nezvolilo předsedu kontrolního výboru pana Karla Vlaši-

ce.
• 16 - ZO zvolilo předsedu kontrolního výboru pana Zdeňka Garči-

ce.
• 17 - ZO zvolilo členy fi nančního výboru paní Martu Pixovou a 

pana Karla Vlašice.
• 18 - ZO zvolilo členy kontrolního výboru pana Ing. Radka Ber-

gauera a paní Mgr. Barboru Koberovou.
• 19 - ZO zvolilo zástupce na valné hromady a.s. Vodovody a kana-

lizace Břeclav, IČ: 49455168, se sídlem Čechova 1300/23, 690 02  
Břeclav Ing. Miroslava Pipala a náhradníka Ing. Jaroslava Hajdu.

• 20 - ZO zvolilo zástupce na valné hromady a.s. Hantály, IČ: 
42324068, se sídlem Tovární 22, 691 06 Velké Pavlovice Ing. Jaro-
slava Hajdu a náhradníka Ing. Miroslava Pipala.

• 21 - ZO zvolilo zástupce na valné hromady Dobrovolného svazku 
obcí LVA Ing. Jaroslava Hajdu a náhradníka Ing. Miroslava Pipala.

• 22 - ZO zvolilo zástupce na valné hromady Dobrovolného svazku 
obcí Čistý Jihovýchod Ing. Jaroslava Hajdu a náhradníka Ing. Mi-
roslava Pipala.

• 23 - ZO schválilo jednací řád v úplném znění. 

• 24 - ZO v souladu s ustan. § 84 odst. 2 písm. n) zákona č. 128/2000 
Sb., 

 o obcích (obecní zřízení), ve znění zákona č. 99/2017 Sb., kterým 
se mění zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, zákon č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zří-
zení), ve znění pozdějších předpisů, zákon č. 131/2000 Sb., o hlav-
ním městě Praze, ve znění pozdějších předpisů, a další související 
zákony (dále jen „zákon o obcích“) s účinností od 1. 11. 2018:

1) stanovilo od 1. 11. 2018 v souladu s ustan. § 72 – 73 zákona o ob-
cích a podle přílohy nařízení vlády č. 318/2017 Sb., o výši odměn 
členům zastupitelstev územních samosprávných celků, měsíční 
odměny za výkon jednotlivých funkcí neuvolněným členům za-
stupitelstva ve výši:

 funkce   navržená částka v Kč

 místostarosta    22 160
 člen rady obce 6 130
 předseda výboru, komise nebo zvláštního orgánu 3 060
 člen výboru, komise nebo zvláštního orgánu 2 050
 člen zastupitelstva obce 1 530

2) stanovilo od 1. 11. 2018 v souladu s ustan. § 74 odst. 3 zákona 
o obcích, že v případě souběhu výkonu více funkcí se odměna 
neuvolněnému členovi zastupitelstva obce poskytne až do výše 
souhrnu odměn za tři různé funkce, přičemž do tohoto souhr-
nu se zahrnou pouze odměny za výkon funkce člena rady obce, 
předsedy nebo člena výboru zastupitelstva obce, předsedy nebo 
člena komise rady obce anebo předsedy nebo člena zvláštního 
orgánu obce.  

3) stanovilo od 1. 11. 2018 v souladu s ustan. § 72 odst. 2 zákona 
o obcích, že měsíční odměna za výkon funkce neuvolněného čle-
na zastupitelstva náleží:

a) v případě nastoupení náhradníka na uvolněný mandát ode dne 
složení slibu,

b) v případě personální změny v obsazení jednotlivých funkcí, tj. 
v případě nového zvolení do funkce (místostarosty, předsedy vý-
boru zastupitelstva, komise rady nebo zvláštního orgánu obce, 
člena výboru zastupitelstva, komise rady nebo zvláštního orgánu 
obce) ode dne zvolení do této funkce.

4) rozhodlo od 1. 11. 2018 v souladu s ustan. § 84 odst. 2 písm. v) 
zákona o obcích o peněžitých plněních, resp. odměnách (dále jen 
„odměna“) poskytovaných fyzickým osobám, které nejsou členy 
zastupitelstva obce, za výkon funkce členů výborů zastupitelstva, 
komisí rady a zvláštních orgánů obce, takže stanoví odměnu ve 
výši 2 050,- Kč za kalendářní čtvrtletí.

  Ing. Jaroslav Hajda, starosta obce 

VÝPIS USNESENÍ
přijatých na ustavujícím zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ze dne 31. 10. 2018 v Kulturním domě v Hlohovci

Zprávy z radnice
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VOLBY DO ZASTUPITELSTVA OBCE HLOHOVEC 
A DO SENÁTU PARLAMENTU ČR

Letošní volby do zastupitelstev obcí proběhly ve dnech 5. a  6. října 2018. Tento termín byl spojen s prvním kolem voleb do třetiny Senátu Par-
lamentu ČR, druhé kolo se pak konalo ve dnech 12. a 13. října 2018. Na řádný průběh hlasování v naší obci dohlížela volební komise ve složení: 
předsedkyně – Jitka Nováková, místopředsedkyně – Mgr. Eliška Jungmannová, členky – Jana Vlašicová, Mgr. Klára Bergauerová, Mgr. Andrea 
Kurková, Lenka Grbavčicová, Mgr. Lucie Vlašicová (v I. kole voleb), Bc. Martina Michalicová (v II. kole voleb) a zapisovatelka – Jitka Lípová.

Výsledek hlasování ve volbách do zastupitelstev obcí:

Do volební místnosti v Hlohovci se dostavilo 515 voličů z celkového počtu 1040 voličů v naší obci. Odevzdáno bylo 513 úředních obálek a voliči 
přidělili celkem 6983 platných hlasů.

Volební strana:    Počet hlasů   Poměr hlasů k základu v %

Č. 1 KDU-ČSL     1822    26,09
Č. 2 Česká strana sociálně demokratická  956    13,69
Č. 3 Sdružení nezávislých kandidátů  2105    30,14
Č. 4 Občanská demokratická strana  2100    30,07

KDU-ČSL:

Jiří Vlk   159 hlasů
Marie Bartošíková 152 hlasy
Karel Vlašic  147 hlasů
Miroslav Pipal  145 hlasů

Česká strana sociálně demokratická:

Jana Fabičovicová 92 hlasy
Josef Lípa  80 hlasů

Sdružení nezávislých kandidátů:

Sylva Vlašicová  216 hlasů
Radek Bergauer  163 hlasy
Zdeněk Garčic  163 hlasy
František Jankovič 160 hlasů
Antonín Koryčánek 159 hlasů

Výsledek hlasování ve volbách do Senátu Parlamentu ČR

První kolo voleb:
Do volební místnosti v Hlohovci se dostavilo celkem 439 voličů z celkového počtu 
1040 voličů v naší obci. Odevzdáno bylo 435 úředních obálek a voliči přidělili cel-
kem 427 platných hlasů.  
Druhé kolo voleb:
Do volební místnosti v Hlohovci se dostavilo celkem 180 voličů z celkového počtu 
1039 voličů v naší obci. Odevzdáno bylo 180 úředních obálek, rovněž počet plat-
ných hlasů činil 180.

  Počet hlasů

Číslo kandidáta Jméno a příjmení  I. kolo II. kolo

1. Richard Novák 10  

2. Jaroslav Válka 38  

3. Karel Štogl 20  

4. Richard Zemánek 90  

5. Zdeněk Tesařík 40  

6. Rostislav Koštial 140  137

7. Libor Nazarčuk 89 43

Okrsková volební komise v Hlohovci děkuje všem voličům, kteří využili svého vo-
lebního práva při letošních volbách do zastupitelstva obce Hlohovec a do Senátu 
Parlamentu ČR. 

Jitka Lípová, zapisovatelka OVK v Hlohovci
Foto archiv redakce

Občanská demokratická strana:

Jaroslav Hajda  227 hlasů
Hana Sítková  201 hlas
Iva Pivodová  201 hlas
Marta Drobiličová 170 hlasů

Do zastupitelstva obce Hlohovec byli zvoleni:

Jeden z voličů

Volby do obecního zastupitelstva 2018

Volební komise začíná počítat platné hlasy
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Poděkování

Nové volby do obecního zastupitelstva 
přinesly do naší obce řadu změn včetně té 
zcela zásadní – výměnu starostovského žez-
la. Po dlouhých 24 letech usedl na post sta-
rosty muž, zkušený člen rady Ing. Jaroslav 
Hajda, a také funkce místostarosty, kterou po 
celá tři volební období 2007 – 2018 zastával 
JUDr. Pavel Kašník, nezůstala nezměněna. 
Tento dobře fungující, iniciativní a sehraný 
tým Michalicová - Kašník se s pomocí dalších 
členů Rady obce Hlohovec a celého zastu-
pitelstva zasloužil o celou řadu investičních 
akcí a projektů, které naši obec posunuly tím 
správným směrem k obci krásnější, moder-
nější, funkční a hodnou obdivu návštěvníků 
i místních občanů.  Je proto na místě poděko-
vat jim oběma. 

Poděkovat paní starostce RNDr. Marii 
Michalicové, která byla ve funkci starostky 
po dobu dlouhých pěti volebních období 
a úctyhodných 20 let a vykonávala ji s tím 
nejlepším vědomím a svědomím, úctou 
a láskou k rodné obci. Za dobu svého půso-
bení získala mnoho zkušeností, patřičný nad-
hled a reálný úsudek o celkovém obecním 
dění.  Je třeba ocenit každodenní oddanost 
její práci, kterou vždy brala jako službu svým 

voličům, občanům Hlohovce, a věnovala jí 
nejen svůj pracovní, ale i volný čas. Jako zku-
šená starostka vládla moudře a spravedlivě, 
s vysokou mírou odbornosti a profesionality, 
uměním naslouchat, komunikovat a stanovo-
vat priority v zájmu obce. 

Poděkování patří také panu místostaros-
tovi JUDr. Pavlu Kašníkovi, který se rozho-
dující mírou podílel na posílení obecní kasy 
získáním mnoha dotačních titulů a realizoval 
různé investiční a další obecní projekty, byl 
paní starostce velkou oporou a pomocnou 
rukou a plnohodnotně ji dokázal zastoupit 
v náročných úkolech po dobu její půlroční 
nepřítomnosti. Do své práce dovedl vnést 
také humor a vtip sobě vlastní a tak odlehčit 
těžkost komunální politiky. 

Jménem Zastupitelstva obce Hlohovec 
a také redakční rady Našej dědiny bych chtě-
la oběma poděkovat za dlouholetou spolu-
práci a za jejich starost o obec, v níž žijeme. 
Do dalších let jim přejeme pevné zdraví, 
spokojenost a mnoho úspěchů v pracovním 
i soukromém životě.

Za redakci Našej dědiny Mgr. Hana Sítková, 
členka zastupitelstva 

Foto archiv redakce Paní starostka se loučí se zastupiteli

ZMĚNY ÚŘEDNÍCH HODIN

Oznamujeme občanům, že v období mezi 
vánočními svátky (27. – 31. 12. 2018) bude 
na Obecním úřadě Hlohovec z důvodu 
čerpání dovolených zavřeno.
Ve středu 2. 1. 2019 bude zavřeno z důvo-
du inventury. Děkujeme za pochopení.

Zaměstnanci obecní „Rychlé roty“ tímto děkují fi rmě Autoservis Drobilič se sídlem 
na Lednické ulici v Hlohovci za ochotu, profesionální přístup a rychlost průběhu oprav 
obecních údržbových strojů a vozového parku obce Hlohovec. Veškeré celoroční údržbové 
práce a péče o zeleň v naší obci byly díky jejich včasné pomoci a spolupráci velmi dobře 
zvládány. Děkujeme a přejeme všechno nejlepší v novém roce 2019. 

Jan Vlk, 
vedoucí „Rychlé roty“

Parkování na chodnících přináší problémy
Tímto vyzýváme občany, aby nepar-

kovali na chodnících a zejména na nově 
vybudovaných chodnících na ulici Hlavní 
a Lednické. Vznikají tím poměrně veliké 
problémy nejen technickým pracovníkům 
obce, kdy nejsou schopni zajistit jak údrž-
bu chodníku, tak i přilehlé komunikace, ale 
i občanům, kteří nemohou využívat chod-
níky k účelu, ke kterému byly tyto chod-
níky vybudovány. Vznikají pak poměrně 
veliká rizika úrazu v důsledku obcházení 
zaparkovaných vozidel, kdy je chodec do-
nucen vstoupit do vozovky, která je naopak 
určena projíždějícím automobilům. V ne-
poslední řadě dochází také k poškozování 
majetku obce Hlohovec, kdy tyto plochy 
jsou svým konstrukčním řešením navrženy 
jako pochůzné a nikoliv pojezdné a jsou 
tedy užívány v rozporu s jakým účelem 

byly vybudovány a vzniká jejich postupné 
poškození. Dalším problémem pak je, že 
vůz zaparkovaný v komunikaci, která má 
primárně sloužit k dopravě, tuto dopravu 
blokuje a omezuje.

Parkování na pozemcích staveb upravu-
je vyhláška 501/2006 Sb. V platném znění a 
požaduje, aby si vlastník zajistil parkování na 
vlastním pozemku:

§20
(5) Stavební pozemek se vždy vymezuje 

tak, aby na něm bylo vyřešeno
a) umístění odstavných a parkovacích 

stání pro účel využití pozemku a užívání sta-
veb na něm umístěných v rozsahu požadav-
ků příslušné české technické normy pro na-
vrhování místních komunikací, což zaručuje 
splnění požadavků této vyhlášky,

§ 21
Pozemky staveb pro bydlení a pro rodin-

nou rekreaci
(1) Odstavná a parkovací stání pozemků 

staveb pro bydlení nebo rodinnou rekreaci 
podle § 20 odst. 5 a 6 musejí být umístěna ve 
skutečné docházkové vzdálenosti do 300 m, 
je-li to technicky možné.

Pokud chce občan parkovat na cizím po-
zemku, což v tomto smyslu pozemek obce 
Hlohovec je, je nutné mít k tomuto parková-
ní souhlas majitele tohoto pozemku a tedy 
obce Hlohovec. Proto žádáme, aby si vlastní-
ci vozidel začali řešit parkování svých vozidel 
na svých pozemcích či si sjednali náhradní 
parkovací plochy. Parkovací místo je nutno 
vnímat jako součást stavby a stavebního po-
zemku a obecní prostranství nejsou k tomuto 
primárně určeny.                  Ing. Jaroslav Hajda
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Dění v obci

Letošní vzpomínkové akce na sto let od 
vzniku Československé republiky se v Hlo-
hovci uskutečnily poslední říjnový víkend. 
Odpoledne 28. října se u pomníku padlých 
rodáků Velké války sešli obyvatelé Hlohov-
ce, aby si společně připomenuli toto výročí. 
Vzpomínkovou akci jak u pomníku tak poz-
ději u nově vysazeného Stromu svobody 
doprovodily svým vystoupením ženy z žen-
ského pěveckého sboru Valtické krojované 
společnosti – Výběr z bobulí. A to nejen svou 
hudební tvorbou, ale také původní českoslo-
venskou hymnou. U příležitosti tohoto výročí 
v prostoru u kostela byla vysazena pamětní 

Oslavy sto let od vzniku Československa v Hlohovci

lípa, která bude připomínat nejen toto výročí, 
ale také památku všech občanů obce Hloho-
vec, kteří se na jejím stoletém rozvoji podíleli. 
Slavnostního aktu u Stromu svobody se za 
obec Hlohovec účastnily paní Marie Micha-
licová, starostka obce Hlohovec, paní Kate-
řina Vlašicová, kronikářka obce. Za Jednotu 
Československé obce legionářské a Spolek 
vojenské historie, kteří iniciovali zasazení to-
hoto stromu, se zúčastnili František Trávníček 
a Jan Prášil. 

Další součástí vzpomínkových akcí tohoto 
slavnostního dne byl i třetí ročník FAZULA-
festu – degustační přehlídky jídel z fazulí a 

luštěnin, spojený s hudebním programem ná-
rodopisných skupin z Valtic a Charvátské Nové 
Vsi. Oproti loňskému roku se sice sešlo daleko 
méně vzorků k degustaci, avšak to nebylo na 
závadu příjemnému svátečnímu odpoledni. 
Vítězem se letos stal podle odborné poroty 
a i dle hlasování veřejnosti Fazolový guláš po 
francouzsky, který přivezli soutěžící až z Lužic 
u Hodonína. Příští ročník se uskuteční již 
v sobotu 26. října 2019 a tak jako každý rok 
bude připraven nejen kulturní program, 
ale především spousta zajímavých pokrmů 
z luštěnin. 

Text a foto Spolek vojenské historie Valtice

Lípa republiky, vysazena na počest 100 let od vzniku 
Československa

Příznivci Fazulafestu se sešli v KD

Dvacátý osmý říjen,
devatenáct set osmnáct,
zrodila se republika,
dneska již stoletá.

Splnily se naše tužby,
zrodila se naděje,
že zas budem svými pány,
že se lépe povede.

Setřásli jsme třistaletou,
tu habsburskou nadvládu,
můžeme si sami vládnout
svobodnému národu.

Pod prapory Masaryka,
chtěli jsme vlast budovat,
národ Čechů i Slováků
chtěl při sobě věrně stát.

28. říjen

Mnohé strasti za těch sto let
zdolávali statečně,
hořký pohár ponížení,
ten jsme pili společně.

Přišly hordy od západu
přinesly nám velkou zkázu.
O moc lepší nebyla,
co z východu přijela.

Náš tatíčku Masaryku,
slavně jsme Ti slíbili,
že jednotu uhájíme
to jsme ale zradili.

Nad památným pražským hradem,
nad slavným Děvínem,
dnes zas vlajka každá jiná.
Toho vskutku litujem.

Omluvme se Masaryku
i Milanu Štefániku,
za co oni bojovali,
Mečiar i Klaus pochovali.

Československo už není.
Smutné je to vzpomínání.
Dva národy Slovanů,
neumí žít pospolu.

Slovo jsme my porušili,
co jsme dali před sto lety.
Pane Bože, nedopusť,
aby bylo ještě hůř.

Náš tatíčku Masaryku,
skládáme Ti mnoho díků.
Tvoje pravdy, Tvoje čest,
nechť je s námi dál sto let.

Cyril Michalica st.
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Historie

Ohlédnutí za událostmi vzniku Československa

Světová válka (1914 – 1918) jako těžký 
krupobitný mrak přehnala se nad Evropou 
a rozpoutala nepřirozené svazky států a zemí, 
uvolnila pouta malých národů, kteří úpěli pod 
těžkým jhem a přikování byli k železnému 
kruhu, jenž brzdil každý volnější krok, odstra-
nila vše, co bylo k pádu zralé a vyčistila ovzdu-
ší těžké až k zalknutí. Nastal den převratu – 28. 
říjen 1918, který přinesl všem vytouženou 
svobodu. Stalo se tak, když se shroutila vel-
moc německá, jež se na válku připravila tak, 
jak tomu není v dějinách příkladu. V tento den 
vyplnilo se proroctví našeho arciučitele Jana 
Amosa Komenského: „Věřím i já Bohu, že po 
přejití vichřic hněvu, , hříchy našimi na hlavy 
naše uvedeného, vláda věcí Tvých k Tobě se 
zase navrátí, ó lide český!“

Naplnilo se tedy proroctví Komenského 
a naplnilo se i to, co v srdci každého z nás 
žilo a po čem jsme dychtivě toužili – naše 
osvobození. Zdejší kraj v mrákotách těžkého 
spánku národního po dlouhá léta pohřížený, 
probouzí se ponenáhlu ze své duševní mdlo-
by a povstává, aby se řadil po bok probudilej-
ším svým sousedům moravským.

Nechyběly ovšem již v dobách předvá-
lečných pokusy, by duševně ujařmený kraj 
zdejší byl probuzen, leč pokaždé byly vlád-

noucími kruhy na vyšší rozkaz potlačovány.
R. 1908 zřízeno v obci na popud duchov-

ního P. Albína Herolda, kaplana z Valtic, spolek 
„Občanská Beseda“, k jehož založení jako slav-
nostní řečník pozván osvědčený kulturní pra-
covník Dr. Karel Čermák – advokát z Břeclavě. 
Bohužel spolek tento se dlouho neudržel – dne 
23. května 1909 uspořádal poštorenský „Ko-
menský“ v obci zdejší tábor lidu a na to 31. květ-
na zajížďku vídeňských Čechů do Hlohovce.

Dne 1. prosince 1918 byla obec naše voj-
skem Čsl. republiky zabrána a vojenská po-
sádka v síle jedné setniny byla v obci až do 
přivtělení Valtic v místnostech školy a školky 
mateřské ubytovánoa

Německé úřadování přestalo a ku správě 
obce zvolen byl národní výbor. Státní převrat 
způsobil ve zdejší obci netušenou změnu. 
Česká posádka, která tu po mnoho měsíců 
byla ubytována, první přispěla k národnímu 
přerození obyvatelstva, jež bylo již blízké úpl-
nému odnárodnění. Hlohovec, kde předtím 
jakýkoliv projev českého života byl násilně 
potlačován, stal se i navenek tím, čím v pod-
statě dávno byl – českou vesnicí. S novými 
poměry státoprávními smiřovalo se však ob-
čanstvo velmi těžko, čemuž se nelze nikterak 
diviti, neboť bylo vychováno školou proti 

všemu českému, kterážto činnost nezůstala 
na ně úplně bez vlivu. Nevzala sice obyva-
telstvu jeho jazyk, avšak dovedla mu vštípiti 
německého ducha. Kromě školy napomáha-
lo vytvářeti toto německo- přátelské smýš-
lení mezi obyvatelstvem také čistě německé 
sousedství a hlavně německo-nacionální  
agitace z Valtic, jakož i bývalých učitelů zdejší 
německé školy, kteří ještě dlouho po převratě 
zůstali na místě, aby vykonávali na občanstvo 
svůj neblahý vliv. Namlouvali lidem, že nová 
státní příslušnost jest pouze prozatímní a že 
brzy opět dostanou se se sousedním okolím 
německým k Rakousku.

Bylo tudíž zapotřebí mnohaletého úsilí, 
aby se napravilo vše, co za dlouhé věky se 
bylo zkazilo a aby občanstvo samo koneč-
ně bylo nuceno poznati, že za nové vlády se 
mu daří lépe než jinde, čímž smýšlející ne-
spokojenci, kteří srdcem tíhnou k Rakousku 
a očima stále pošilhávají za hranice, konečně 
úplně se změní v upřímnou náchylnost k re-
publice Československé.

Marie Sítková
Přepis rukopisné kroniky z roku 1927 
sepsané  řídícím učitelem v Hlohovci 

Karlem Vyhlídalem

Pomník padlým
Letos jsme si připomněli 100. výročí vzni-

ku Československé republiky. Také v Hlohovci 
se v neděli 28. října konala vzpomínková akce 
u pomníku padlým u zdejšího kostela. Jaké byly 
okolnosti jeho postavení a  co je známo o  slav-
nosti jeho odhalení uvádí Pamětní kniha obce 
Hlohovce, založená za starosty Petra Drobiliče 
v r. 1927, kterou sepsal Karel Vyhlídal, místní ří-
dící učitel:

„Odhalení pomníku padlým

Na jaře r. 1928 usneslo se obecní zastupitel-
stvo na postavení pomníku padlým ve světové 
válce (rozuměj 1. světové válce), aby tak důstoj-
ným způsobem oslaveno bylo jubileum 10le-
tého trvání RČS. Stavba pomníku zadána byla 
sochaři Ferdinandu Dvořákovi v Břeclavi, jenž 
jej postavil na vytčeném místě mezi kostelem 
a školou. Do základu vložen byl pamětní spis 
s ukázkami všech kovových mincí, jež jsou nyní 
v oběhu. Pamětní spis sepsaný předsedou míst-
ní osvětové komise říd. učitelem Karlem Vyhlí-
dalem a podepsaný starostou obce Petrem 
Drobiličem měl toto znění:

„Hoden je cti, kdo pro vlast nebezpečenství 
podstupuje.“ V jubilejním roce 10letého trvání 
RČS splatilo vděčné potomstvo postavením 
tohoto pomníku svůj veliký dluh padlým svým 
spoluobčanům ve světové válce za své osvobo-
zení.

Padli před cílem, abychom my k němu 
mohli dojíti, položili obětavě své životy na oltář 
vlasti, abychom my dosáhli svobody a samo-
statnosti, zemřeli pro svou rodnou zemi, aby-
chom my pro ni mohli žíti a pracovati. Jak draho 
naši padlí spoluobčané zaplatili náš vstup do 
zaslíbené země svobody!

Hroby jejich rozesety jsou po vzdálených 
končinách, kdež hromádka hlíny, trochu trávy 
označují poslední jejich odpočinek. A co v těch 
hrobech skryto jest zmařených nadějí, zniče-
ných sil a prožitého utrpení. Budiž jim cizí země 
lehkou! Světlá vzpomínka na ně však ať nevy-
mizí nikdy z naší paměti!

Pomník tento zbudován byl z dobrovol-
ných darů občanstva a za přispění knížete Jana 
z Liechtensteina za starostování Petra Drobiliče. 
Slavnostní odhalení pomníku padlým ve světo-
vé válce v jubilejním roce 10letého trvání RČS 
vykonáno bylo v neděli dne 23. září 1928. 

Po vykonaných bohoslužbách byl pomník 
posvěcen a výborem pro postavení jeho ode-
vzdán starostovi obce k další ochraně..

Jelikož pozvaný slavnostní řečník říd. uč. 
Fr. Kňourek z Ch. N. Vsi se pro velmi nepřízni-
vé počasí dostaviti nemohl, ujal se u pomníku 
slova říd. uč. místní školy, jako předseda místní 
osvětové komise, aby objasnil význam pomní-
ku padlým, jichž hroby jsou rozesety po vzdá-
lených končinách světa. Uvedl přítomným na 

paměť, že jest nejen záslužným činem pro vlast 
bojovati a život svůj položiti, avšak neméně 
krásným jest pro vlast žíti a pro rozkvět její pra-
covati. Nabádal občanstvo, aby v památný den 
odhalení pomníku svým zasloužilým spoluob-
čanům, jejichž jména a podobenky na pomní-
ku jsou vyznačeny, podali si bratrsky všichni své 
pravice a slíbili si, že napříště zanechají všeho, 
co je znepřáteluje a budou vyhledávati pouze 
toho, co je spojuje, neboť jen svorností dá se vy-
konati práce ceny trvalé, tak jako tento pomník 
postaven byl jen společným úsilím všeho ob-
čanstva. Připomněl dále, aby se občané neohlí-
želi na různost politického přesvědčení, neboť 
v obci jsou všichni nejprve občany, kteří se mají 
navzájem podporovati a si vespolek pomáhati, 
zastávati se slabých a utiskovaných, zanecha-
ti stálých neplodných hádek a malicherných 
sporů mezi sebou, a odpouštěti si navzájem 
křesťansky a snažiti se o umožnění za dnešních 
dob tak těžkého živobytí vespolek a nikoliv míti 
škodolibou radost, že svého bližního mohou 
pokořiti. Tak se mravně převychovají, jak si toho 
přeje náš pan president a tak jen udrží to, čeho 
jsme po staletích bídy a duševního otroctví do-
sáhli – krví bratří, synů a otců našich posvěcené 
svobody a samostatnosti naší republiky.

Vzpomínáme-li dnes vděčně těch, kteří 
svobodu naši zaplatili svou krví a svými životy, 
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nezapomínejme zároveň na nevýslovný žal je-
jich drahých pozůstalých, jichž bolest a slzy vy-
váženy jsou darem našeho osvobození, jehož 
vlasti naší dobyli padlí hrdinové ve světové vál-
ce, z jichž hrobů vzešlo vzkříšení národa a jeho 
svobody i samostatnosti.

Nakonec obrací se řečník k mládeží, kte-
rou nabádá, aby byla srdcem svým ušlechtilá, 
duší svou vznešená a nadšená pro svoji vlast 
a národ československý, za jehož osvobození 

naši padlí spoluobčané neváhali prolévati krev 
a obětovati své životy. Nesmí ani v republice 
naší vymříti rod hrdinů, kteří by dovedli za vlast 
umírati stejně rekovně jako všichni ti, jichž pa-
mátku dnes v naší obci vděčně uctíváme. Řeč-
ník pevně věří, že mládež své rodiče a učitele, 
vlast a národ v té příčině nezklame.

Po celou dobu trvání slavnosti lil se s ob-
lohy prudký déšťˇ, takže program její musel 
býti zkrácen. Dokončení jeho stane se 28. října, 

jehož oslava bude se díti pod protektorátem 
obecního zastupitelstva za spoluúčasti všech 
korporací a místních spolků, jak bylo na spo-
lečné schůzi, dne 16. září konané, ujednáno. 
Provedením pověřen slavnostní výbor, do nějž 
zvoleno bylo z každého spolku po jednom čle-
nu.“

Z časopisu „Břeclavský kraj 
ze dne 3./X.1928“ 

vypsala Marie Sítková

Ze školy

Podzim v základní škole probíhal v duchu oslav vzniku naší republiky

Školní rok 2018/2019 je již v plném prou-
du, žákovské knížky se pomalu plní známka-
mi a věřte, že těch nejlepších je spousta! Prv-
ňáčci už zvládli čtení slabik a jednoduchých 
slov a vět, začínají číst svůj první Slabikář 
a  v matematice počítají první příklady do 10. 
Druháci už jsou o stupínek výše, uvědomují 
si co to je, mít v peněžence 100 Kč, porovná-
vají, kdo má více a o kolik a procvičují numeraci 
do 100. Také čtení už je o něco lepší, ale v práci 
s textem je čeká ještě dlouhá cesta protkaná 
každodenním hlasitým tréninkem. Třetí třída je 
zatím uprostřed pětice tříd a letos se prokou-
sává náročnými vyjmenovanými slovy a pou-
žitím všech jejich pravidel, což je úkol nelehký. 
Jsou to však hodní žáci a učení je baví, tak vše 
jistě zvládnou. Naši čtvrťáci už patří k té starší 
polovině žáků, od kterých se očekává rychlost 
reakcí, pružnost a samostatnost. Letos si zvyka-
jí na novou paní učitelku, která má třídu pevně 
ve svých rukách a hodnotí, že už pěkně šlapou, 

což je chvályhodné. A nejstarší páťáci? Ti už 
mají patřičný nadhled, zkušenosti, potřebnou 
rychlost a orientaci, takže vše dobře zvládají. 
Kromě toho se z nich stali vzorní redaktoři škol-
ního rádia Čtyřlístek, ujali se charitativní školní 
sbírky, rozdělují do všech tříd ovoce, zeleninu 
a školní mléko, které dostávají naši žáci zcela 
zdarma, umí leccos opravit a zapojit, zvoní na 
školní zvon… zkrátka užívají si privilegií a záro-
veň i povinností nejstarších žáků školy a za to 
jim patří poděkování.  

A jaké zajímavé akce prožili naši žáci 
kromě klasického učení? Byly to samozřej-
mě oslavy 100. výročí Československa, které 
jsme realizovali projektovým Dnem repub-
liky, sestavením státní vlajky z vlastních těl 
i připomenutím památky padlých u pomníku 
v areálu naší školy. Navštívili jsme Regionální 
muzeum v Mikulově s výstavou Mikulovsko 
2018 – 2038 a zúčastnili se programu Jak 
se žilo prababičkám. Srovnání života dříve 

a dnes naše žáky obohatilo a vneslo do jejich 
povědomí úctu k českým dějinám. Na chod-
bě vznikla výstavka prací žáků, zejména stát-
ních symbolů, stromu republiky a knihy Orbis 
pictus – Dějiny naší vlasti a tematika tohoto 
významného výročí České republiky bude 
i nadále prolínat učivem všech ročníků v rám-
ci celoročního programu Stoleté kořeny, ve 
kterém půjdeme po stopách významných 
osobností českého národa. 

Blíží se Vánoce, nejkrásnější svátky roku, 
a také v naší škole fi nišují přípravy na malý 
vánoční jarmark a vánoční besídku, která 
je společným setkáním žáků, jejich rodičů 
a přátel školy.  Zapalování adventních svící 
a zpívání vánočních koled probíhá v duchu 
předvánoční pohody a radosti. Přejme si, aby 
tato atmosféra vnesla klid, mír a pocit souná-
ležitosti i do nového roku 2019. 

Mgr. Hana Sítková, ředitelka školy
Foto archiv ZŠ

Advent, zapalování svící v základní škole Pasování prvňáčků na čtenáře

Obchod z minulého století Prohlídka dobových  uniforem
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Den Slabikáře Regionální muzeum Mikulov, ve staré škole

Projektový den na počest 100 let od vzniku Československa

V pátek 26. 10. jsme prožili v naší škole netradiční vyučování.  Pro-
běhl u nás totiž projektový den na téma „Oslavy 100. výročí vzniku 
Československa“. Připomněli jsme si tak vznik samostatného státu. Na 
tento den se žáci rozdělili do šesti dílen napříč třídami. Činnosti ve všech 
dílnách byly naplánovány tak, aby žáky zaujaly, a aby se děti také o celé 
této epoše něco nového dozvěděly. Někteří žáci si přinesli také vlastní 
fotografi e, které byly z dob první republiky.  Děti se zaměřily na státní 
symboly, zhotovily například vlajku z hřebíčků, dřevotřísky a bavlnky. 
Tato práce vyžadovala především zručnost a šikovnost. V další dílně si 
žáci zkusili vytvořit svou vlastní pečeť se symbolem České republiky 
a zapečetit dopis, do kterého psali svá tajná přání. Lipové listy z kera-
miky dominovaly v dílně třetí. Žáci zhotovili také papírový strom, jehož 
listy představovaly fotky dosavadních prezidentů, vlajky z různých tech-
nik – z bramborových razítek, z vytrhávaných papírů nebo otisků svých 

Projektový den, státní symboly České republiky

Projektový den, strom republiky

dlaní. Hotové výrobky všech dílen jsme vystavili na chodbě školy. Nako-
nec jsme se všichni sešli u školního zvonu a za doprovodu trombonu, na 
který nás doprovodil pan učitel Vacula, jsme si zazpívali oblíbenou píseň 
T. G. Masaryka „Ach synku, synku“ a státní hymnu. Projektovému dnu 
předcházelo fotografování žáků a učitelského sboru v národních barvách 
ve tvaru státní vlajky. Obě akce se velmi zdařily a už se těšíme na další.

Mgr. Klára Bergauerová, učitelka ZŠ
Foto archiv ZŠ

Orbis pictus na počest 100. výročí vzniku ČeskoslovenskaPrezentace práce žáků u školního zvonu
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Projekt Medové snídaně obohatil děti obou našich škol

Letos se naše mateřská i základní škola poprvé přihlásily do projektu „Medové snídaně“, 
který pořádá již třetím rokem Ministerstvo zemědělství ve spolupráci s Českým svazem vče-
lařů. 

A o co vlastně jde?

Dne 25. 10. 2018 byla přichystána pro naše děti „Medová snídaně“. Děti i žáci v rámci pro-
jektu dostali k snídani chléb s máslem a medem. Ještě před snídaní děti absolvovaly zábavně-
-naučnou přednášku, kterou zajišťují odborníci z řad Českého svazu včelařů. Naši mateřskou 
a poté i základní školu navštívila paní starostka Vacenovic, jinak zapálená včelařka, která dě-
tem pověděla zajímavé informace o životě včel, jak to vypadá v úlu a také jaké činnosti během 
roku vykonává samotný včelař.

Projekt Medové snídaně

Ze školky

V týdnu před Adventem nás v naší  školce 
navštívil malíř a ilustrátor dětských knih pan 
Adolf Dudek. Přizvali jsme i naše bývalé děti – 
současné prvňáčky, aby si taky užili, protože 
už způsob komunikace pana malíře  při do-
jednávání představení napovídal, že nudit se 
rozhodně nikdo nebude.

Naše očekávání byla naplněna vrcho-
vatou měrou…….během interaktivní show 
pan ilustrátor představil dětem velmi netra-
diční a zábavnou formou čtyři klasické české 
pohádky,  což velmi vydatně prokládal žerty 
a vtípky. Vyprávění doplňoval kresbami na ta-
buli - přímo před našimi zraky kreslil obrázky 
z pohádek, do čehož  zapojoval i děti a paní 
učitelky.

Užili jsme si tedy opravdu  hodně zábavy 
a radosti, děti i dospělí  se váleli smíchy  a tak 

„Pohádkové kreslení“ s ilustrátorem Adolfem Dudkem

si tento veselý  zážitek v budoucnu určitě rádi 
zopakujeme.

Takže až budete,  milí  rodiče  a babičky, 
vybírat dětem dárek v podobě knížky, určitě 
se poohlédněte po těch s milými ilustracemi 

pana Adolfa Dudka a připomeňte dětem, že 
obrázky jsou právě od tohoto veselého pana 
malíře, kterého teď už znají i osobně.

Zdenka Hajdová, vedoucí učitelka MŠ
Foto archiv MŠ

Medová svačinka v základní škole

Vč lí lá t

Děti si prohlédly pomůcky včelařů

Děti si vyzkoušely ochranné pomůcky proti 
včelímu bodnutí
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Svatomartinský průvod světýlek je již tradicí

Naše mateřská škola, již tradičně, pořádá 
každým rokem u příležitosti svátku Sv. Mar-
tina lampionový průvod. Na tuto akci sezve 
své žáčky, žáky základní školy a celou širokou 
veřejnost. 

V letošním roce se průvod konal v pátek 
9.11. V mateřské škole však této krásné tra-
dici předchází spousta zábavy a také práce. 
Děti se seznámí s tradicemi okolo Sv. Marti-
na, vyrobí si koníky a lucerničky, připome-

Děti z mateřské školy si užily vycházku s překvapením 
Nedílnou součástí výchovně – vzděláva-

cího procesu mateřské škole je pobyt venku. 
Přispívá velkou mírou ke správnému tělesné-
mu a pohybovému vývoji dětí, k upevňování 
zdraví a otužování a také k rozvoji poznání. 
K tomu slouží hlavně vycházky, při kterých se 
dětí seznamují s prostředím svého bydliště 
a jeho okolí, jsou vedeny k dopravní kázni, 
učí se zdvořilostním návykům a také pozná-
vají zákonitosti přírody a důležitost péče o ni.

Jednoho podzimního dne jsme se s „Be-
ruškami“ vydali pozorovat krásy podzimní 
přírody do zahrady  v okolí kulturního domu. 
Cestou po Dědině jsme potkali paní Fabičovi-
covou, která právě uklízela před jejich domem. 
Když jsme ji pozdravili, zeptala se nás, zda se 
nechceme podívat na jejich koníky. Děti její 
pozvání s velkou radostí přijaly. Po vstupu do 

nou si význam rozsvícených světel a zároveň 
začínají pevně věřit v přivolání prvního sně-
hu. 

Každý průvod začínáme krátkým pás-
mem básniček a písniček, které si děti nacvičí 
a nabídneme také malé pohoštění v podobě 
dětmi upečených perníčků v symbolických 
tvarech koníků a podkůvek.

Náš průvod vede vždy „Martin“ se svým 
krásným bílým koněm. Letos bylo zájemců o 

nesení koně hodně a tak jej nesly nejen děti 
ze školky, ale  vypomohli i kamarádi ze školy. 

Naším svatomartinským průvodem jsme 
sice sníh nepřivolali hned, ale jistě se nám 
opět podařilo vykouzlit na dětských tvářích 
nejeden úsměv a pokud ne úplně na všech, 
tak to napravil první letošní sníh, kterého se 
děti dočkaly o týden později …

   Mgr. Vladimíra Tesaříková, 
učitelka MŠ

Pečeme svatomartinské perníčky Svatomartinské setkání u MŠ

dvora děti spatřily v ohradě koně, který právě 
baštil svoji dopolední svačinu. Okamžitě se 
k němu rozběhly. O kousek dál, ve druhé ohra-
dě, pobíhal ještě malý poník a ovečky. Kdy je 
děti spatřily, volaly: „Jé, ovečky Shaun „. Paní 
Fabičovicová řekla, že kobylka se jmenuje Bela 
a malý poník je Zoro. Potom nám vyprávěla, 
čím  se koníci a ovečky živí, kde spí a jak se o ně 
starají. Někteří odvážlivci si Belu a ovečky po-
hladili a natrhali jim i trávu. Zora se trochu báli, 
protože prý je to malý nezbeda. Belu dokonce 
odehnal od jejího kbelíku s krmením, vysypal 
ho na zem a sám se do něho pustil.

Když jsme se se zvířátky rozloučili, uká-
zala nám ještě paní Fabičovicová domeček, 
ve kterém bydlí holoubci - tedy holubník. 
Byl prázdný, protože všichni jeho obyvatelé 
seděli venku na střeše. Dozvěděli jsme se, 

co mají holubi rádi, že každý holubí pár má 
v holubníku svoji „komůrku“ kterou si vždyc-
ky pozná a jen do ní snáší svá vajíčka. Nikdy 
se nespletou. Pak se v ní starají o  mláďata. 
Od holubníku jsme přešli ještě ke králíkárně, 
kde byli krásní bílí chlupatí králíci. Tentokrát 
jsme my pověděli paní Fabičovicové, co mají 
králíci rádi, protože jsme se to nedávno učili 
ve školce. Dokonce jsme si je mohli i pohladit.

Když jsme odcházeli zpátky do školky, 
poděkovali jsme za pěkný a nečekaný záži-
tek. Paní Fabičovicová nás pozvala ještě na 
jednu návštěvu, a to na jaře, až se vylíhnou 
malá holoubátka. Rádi jsme pozvání přijali 
a už se těšíme na další setkání s koníky, oveč-
kami, holoubátky i králíčky. Určitě jim přine-
seme i nějakou dobrotu.

Anna Drobiličová, učitelka MŠ

Přednášející přinesla dětem názorné 
ukázky pláství, včelařských rámů, včelařských 
pomůcek i samotné ochranné oblečení pro 
včelaře. Mnozí si je i vyzkoušeli. Nechybě-
ly ani informace o poskytnutí první pomoci 
v případě bodnutí , případně jak máme bod-
nutí předcházet. Dozvěděli jsme se, co je to 

propolis, mateří kašička, z čeho je včelí med a 
plno dalších nových věcí. Na závěr přednášky 
dostaly všechny děti omalovánky a dřevěnou 
hračku „jo-jo“ s logem „Medová snídaně 2018“. 

Cílem celého projektu byla jak podpora 
zdravého životního stylu, tak propagace medu 
jako kvalitní potraviny přírodního charakteru 

a v neposlední řadě seznámení nejmenších 
dětí s  procesem tvorby medu a s významem 
včel pro přírodu.

Tak dobrou chuť a zdravé mlsání!
Martina Stratilová asistent pedagoga v MŠ 

a vychovatelka ZŠ
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termín akce místo pořadatel charakter akce

19. ledna Krojový ples areál kulturního domu Krojovaná chasa a obec 
Hlohovec

ples s předtančením besedy, 
volba stárků 2019

26. ledna Mezinárodní šachový 
turnaj mládeže areál kulturního domu Spolek vojenské historie a 

ČsOL jednota Valtice šachový turnaj

9. března Diskoples areál kulturního domu TJ Sokol Hlohovec ples pro širokou veřejnost

16. března Dětský karneval areál kulturního domu ZŠ Hlohovec tradiční maškarní ples pro děti

30. března Cyklistický závod 
Velká cena Hlohovce

velký okruh , silnice III tř. 
malý okruh -Dědina

Sportcomplex Club 
Břeclav

9. ročník závodů v silniční cyklis-
tice na hlohoveckých okruzích

13. dubna Na Veliků noc areál kulturního domu Občanský spolek Petrklíč, 
Lohovecké děti

tradiční jarmark a vystoupení 
Lohoveckých dětí 

21. dubna Velikonoční výstava 
vín areál kulturního domu ZO ČZS Hlohovec

výstava vín vinařů Hlohovce 
a okolí, zpívání s cimbálovou 
muzikou

květen Den matek areál kulturního domu Občanský spolek Petrklíč, 
Lohovecké děti vystoupení ke Dni matek

18. května Májové krojované 
hodky areál kulturního domu Krojovaná chasa a obec 

Hlohovec
tradiční lidová zábava doprová-
zena DH

1. června Den dětí areál kulturního domu Obec Hlohovec a ZŠ a MŠ oslava svátku dětí s programem

26. června Školní akademie areál kulturního domu ZŠ Hlohovec vystoupení žáků, 
ukončení školního roku

29. června Benátská noc areál kulturního domu TJ Sokol Hlohovec tradiční zábava doprovázena 
moderní hudbou

25. - 26. srpna Bartolomějské krojové 
hody areál kulturního domu Krojovaná chasa a obec 

Hlohovec
tradiční lidová zábava doprová-
zena DH

31. srpna Krojované hodky areál kulturního domu Krojovaná chasa 
a obec Hlohovec

tradiční lidová zábava doprová-
zena DH

14. září XIII. Hlohovecké 
vinobraní areál kulturního domu Občanský spolek Hlo-

hovčané
ochutnávka burčáků, 
bohatý kulturní program

26. října  
Fazulafest 2019 a 
koncert ke vzniku Čes-
koslovenské republiky

areál kulturního domu
ČsOL jednota Valtice, 
Spolek vojenské historie, 
z. s.

4. ročník kulturní akce, vystoupe-
ní pěveckých lidových souborů

11. listopadu Svatomartinský 
průvod

prostranství před MŠ, 
Dědina MŠ Hlohovec vystoupení dětí, průvod světýlek 

prosinec Vánoční besídka a 
jarmark areál kulturního domu ZŠ Hlohovec vánoční vystoupení žáků ZŠ, 

prodej výrobků

prosinec 2. vánoční zpívání u 
obecního stromu areál u MŠ, Dědina Obec Hlohovec vystoupení pěveckých sborů, 

občerstvení

27. prosince Svěcení vína 2019 areál kulturního domu Občanský spolek Hlo-
hovčané

duchovní žehnání mladých vín a 
degustace za doprovodu cimbá-
lové muziky

KULTURNÍ KALENDÁŘ obce Hlohovec na rok 2019
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Inzerce
Občané Hlohovce díky třídění komunálního odpadu dosáhli úspor na emisích v letech 2010 - 2017:

2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017

Emise CO2 ekv.  (t) 62,380 54,261 46,548 65,592 89,037 88,923 81,672 71,508

Úspora energie (MJ) 1 536 681 1 316 623 1 133 302 1 575 453 2 092 396 2 070 855 1 891 026 1 681 484

Z materiálů fi rmy EKO-KOM, a.s. připravila Marie Michalicová
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Blahopřejeme

Vítáme mezi námi
V říjnu se narodili:  

Michael Trpišovský (ulice U sadů)
Tereza Vymyslická (ulice Na kopci)

Opustili naše řady
Se smutkem jsme se rozloučili s našimi spoluobčany.

Pan Jan Radkovič zemřel dne 4. 10. 2018 ve věku 86 let.
Pan Ivo Grbavčic zemřel dne 8. 10. 2018 ve věku 50 let.
Pan Jan Vališ zemřel dne 12. 10. 2018 ve věku 83 let.
Paní Olga Lacinová zemřela dne 16. 10. 2018 ve věku 97 let.

Jménem redakce vyjadřujeme všem pozůstalým upřímnou soustrast.

Září        

Bartolšic Bohuslav  92 let
Vlková Ludmila 70 let
Grandičová Marie             84 let
Lukáčik Dušan  70 let
Darmovzalová Marie 87 let
 

Říjen  

Jankovičová Věra  60 let
Drobiličová Anna  87 let
Vlašic Karel  82 let
Vlková Marta  82 let
 
 
Listopad 
Radkovič Ondřej  60 let
Vlašic Josef  80 let
Buriánková Terezie  93 let
Bača Jan   83 let

Společenská rubrika
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Tradice Vítání občánků 
pokračovala dalším obřadem 

Narozením dítěte plní člověk své nej-
krásnější lidské poslání. Tato událost patří 
k významným nejen v životě každé rodiny, 
ale také celé obce a je naší milou povinností 
oslavit ji přijetím nově narozených občán-
ků na obecním úřadě. Komise pro školství 
a občanské záležitosti stále pokračuje v tradi-
ci vítání nových občánků a ke slavnostnímu 
obřadu pozvala tři další zájemce z řad rodičů 
nově narozených dětí – Lukáše Kubíčka, Ni-
kolase Vlka a Mariany Hřebačkové. Obřad se 
konal v neděli 21. října 2018, ještě naposled 
s úřadující paní starostkou RNDr. Marií Mi-
chalicovou. Všechny přítomné hosty přivítala 
ceremoniářka obřadu Hana Sítková a uvedla 
žáky místní základní školy, kteří v úvodu vy-
stoupili s malým pásmem básní a písní. Poté 
paní starostka přednesla slavnostní projev 
k přítomným rodičům, přivítala jejich děti 
mezi občany Hlohovce a popřála jim do ži-
vota hodně radosti, zdraví i štěstí. Pro vzpo-
mínku na toto milé setkání se rodiče zapsali 
do pamětní knihy a pro své ratolesti převzali 
drobné dárky, pamětní list a fi nanční dar. 

Noví občánci Hlohovce

Starostka obce předává pamětní list a fi nanční dar. V programu vystoupili žáci základní školy.

Andílek
Lubomír Hajda, 2.třída

   

Letí, letí andílek,
nese plno nadílek.
Hodným dětem nadělí,
všecko co má, rozdělí.

Andělka mu všechno chystá,
to aby si byla jistá,
že vše v pořádku dopraví
a ke všem dětem se dostaví.

Anděl sedí na mráčku a kouká,
pod nosem si tiše brouká.
Už má práci hotovou,
dívá se, jak se děti radujou.

Součástí obřadu byl také pozdrav od školních 
kmotrů ze základní školy, kteří předali mimin-
kům pamětní list a pletené botičky, aby je za 
šest let přivedly do naší školičky. Šest let ute-
če jako voda a my se na ně jako nové školáky 
budeme těšit. 

Všem rodičům přejeme při výchově jejich 
dětí hodně životních sil, trpělivosti a radosti 
z prvních slůvek, krůčků i každého všedního 
prožitého dne. Odměnou za všechno to rodi-
čovské úsilí, starost a péči ať je jim láska, dět-
ský smích, úcta a vděčnost.  

Za komisi pro školství a občanské záležitosti 
Mgr. Hana Sítková

Foto T. Jankovičová

Vítání občánků
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Fotogalerie kulturních a jiných akcí

Oslavy 100 let od vzniku ČSR, setkání u pomníku padlých. 
Foto archiv redakce

Projektový Den republiky. Foto archiv ZŠ

Vánoční besídka v KD. Foto archiv ZŠ Svatomartinský průvod s bílým koněm. Foto archiv MŠ

Vítání občánků, říjen 2018. Foto T. Jankovičová Základní škola vytvořila vlajku ČR z vlastních těl. Foto archiv ZŠ


